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2024  YILI EYLÜL AYI FAALİYET RAPORU 
 

PROJE VE İŞ GELİŞTİRME ÇALIŞMALARI 

 
Projeler  
 
AB Yeşil Mutabakatına Uyum Projesi “Sanayide Karbon Eğitimi” 
 

Kocaeli Sanayiinde AB Yeşil Mutabakatına 

Uyum projemiz kapsamında, 10 Eylül 2024 

tarihinde, üyelerimize yönelik ‘Sanayide 

Karbon Eğitimi’ gerçekleştirilmiştir.  

 

30 Eylül 2024 tarihinde Kocaeli Sanayiinde 

AB Yeşil Mutabatına Uyum isimli Teknik 

Destek projemizin nihai raporu 

tamamlanmıştır. 

 
 
Doğu Marmara’da Geleceğin İşlerine Uyum Projesi 
 
İzmit Meslek Teknik Anadolu Lisesi ile ortak olarak yürütülen “Cinsiyet Eşitliği Odağında Geleceğin 

İnsana Yakışır İşleri Yaklaşımının Desteklenmesi Avrupa Birliği Hibe Programı” kapsamında 

gerçekleştirilen Doğu Marmara’da Geleceğin İşlerine Uyum Projesi Yaygınlaştırma Semineri-Proje 

Kapanış Toplantısı gerçekleştirilmiştir. 
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PROJE VE İŞ GELİŞTİRME ÇALIŞMALARI 

 
Proses Emniyet Sempozyumu Projesi  

 

*9, 16, 23 ve 27 Eylül 2024 tarihlerinde Proses Emniyet Sempozyumu Yürütme Kurulu Toplantıları 

gerçekleştirilmiştir.  

*13 Eylül 2024 tarihinde İstanbul’da Proses Emniyet Sempozyumu Yürütme Kurulu olarak özel 

konuşmacımız Prof. Dr. Naci Görür ile bir toplantı gerçekleştirilmiştir.  

*Davetler, altyapı hazırlıkları, sunumlar, organizasyon hazırlıkları gibi çalışmalar yürütülmüştür.  

 

KSO Sürdürülebilir Performans Ödülleri 
 

2024 yılı KSO Sürdürülebilir Performans Ödülleri organizasyonu hazırlık çalışmaları devam 
etmiştir. 
 
Oda Görüşleri 
 

24 Eylül 2024 tarihinde “Orman envali satışlarında ağaç boylarının ve ortalama m³ oranlarının 

ihale esnasında da görüntülenebilmesi” konusundaki görüşlerimiz TOBB’a ve T.C. Tarım ve Orman 

Bakanlığı’na gönderilmiştir.   

 
Uluslararası İlişkiler 
 

*18-25 Ekim 2024 tarihleri arasında gerçekleştirilmesi planlanan Amerika Birleşik Devletleri Heyet 

Ziyareti için çalışmalar yürütülmüştür. 30 Ekim-1 Kasım 2024 tarihleri arasında gerçekleştirilmesi 

planlanan Birleşik Krallik Heyet Ziyareti için çalışmalar yürütülmüştür.  

 

*11 Eylül 2024 tarihinde Polonya Yatırım ve Ticaret Ajansı yetkilileri Odamızda ağırlanmıştır. 

Üyelerimize Polonya pazarını tanıtmak adına gerçekleştirilebilecek ortak faaliyetler üzerine 

görüşme yürütülmüş ve çalışma yapılmıştır.  

 

*18 Eylül 2024 tarihinde Rusya Federasyonu Heyeti Odamızda ağırlanmış ve heyet ile firmalarımız 

arasında ikili iş görüşmesi yapılması sağlanmıştır. 

 

*24 Eylül 2024 tarihinde Kanada Heyeti Odamızda ağırlanmıştır. 

 
Yönetim Sistemleri ve Akreditasyon 

 

5-6 Eylül 2024 tarihlerinde ISO 9001 

Kalite Yönetim Sistemi, ISO 14001 

Çevre Yönetim Sistemi ve ISO 10002 

Müşteri Memnuniyet Yönetim 

Sistemi kapsamında TSE tarafından 

denetim geçirilmiş ve denetim başarı 

ile tamamlanmıştır. 
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PROJE VE İŞ GELİŞTİRME ÇALIŞMALARI 

 

Odamızca Düzenlenen Eğitimler/Seminerler 

Yalın Üretim ve Dijital Gelişim: Yapay Zeka ile Sanayi Sektöründe Devrim Semineri 

 

Üretim yapan firmalarımızın, dijital dönüşüm sürecinde en etkili şekilde yapay zeka 

uygulamalarını benimsemelerini sağlamak ve teknolojiyi iş süreçlerine entegre ederek rekabet 

avantajını kazanmalarına katkı vermek amacıyla “Yalın Üretim ve Dijital Gelişim: Yapay Zeka ile 

Sanayi Sektöründe Devrim” konulu seminer, 24 Eylül’de Odamızda gerçekleştirilmiştir.  
 

Seminerde; yapay zeka teknolojilerinin firma içi iletişimden üretim süreçlerine, teklif ve satın 

alma işlemlerinden insan kaynakları yönetimine kadar geniş bir yelpazede nasıl kullanılacağı, 

somut uygulama örnekleri ile birlikte Dijital Dönüşüm ve Yapay Zeka Platformu Başkanı, Yapay 

Zeka ve Dijital Dönüşüm Lideri Levent Karadağ tarafından paylaşılmıştır.   

 

İŞTİRAK EDİLEN KURULLAR VE TOPLANTILAR 

Eylül ayında Yönetim Kurulu Başkanı’nın katılmış olduğu toplantılar;  
 

 9 Eylül 2024; KOSBAŞ Yönetim Kurulu Toplantısı  

 10 Eylül 2024; Kocaeli Valisi Sayın İlhami Aktaş katılımı ile KSO Dumlupınar Ortaokulu 

2024-2025 Eğitim-Öğretim Açılışı Kırtasiye Dağıtımı 

 10 Eylül 2024; Bizimköy Yönetim Kurulu Toplantısı 

 10 Eylül 2024; İKV Yönetim Kurulu Toplantısı 

 14 Eylül 2024; Bilişim Vadisi 2027 Vizyon Stratejik Plan Toplantısı 

 16 Eylül 2024; KSO Oda Orkestrası Yaza Veda Konseri 

 18 Eylül 2024; KSS Yönetim Kurulu Toplantısı 

 19 Eylül 2024; Doğu Marmara’da Geleceğin İşlerine Uyum Projesi kapanış toplantısı 

 20 Eylül 2024; AB Türkiye Delegasyonu İletişim Bölüm Başkanı Müsteşar Ramunas 

Janusauskas   Ziyareti 
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İŞTİRAK EDİLEN KURULLAR VE TOPLANTILAR 

 
Eylül  ayında Oda Personelinin katılmış olduğu toplantılar;  
 

 12 Eylül 2024 tarihinde Ticaret Bakanlığı tarafından düzenlenen “Ticaret Müşavirlerimizle 

Elektronik Sohbet Toplantıları- Birleşik Arap Emirlikleri: Birleşik Arap Emirlikleri Pazarına 

Giriş” toplantısına Uluslararası İlişkiler Memuru  online olarak katılım sağlanmıştır. 

 20 Eylül 2024 tarihinde UNDP tarafından düzenlenen İmalat Sanayiinde Kadının 

Güçlendirilmesi Projesi paydaş toplantısına İş Geliştirme Sorumlusu ve İş Geliştirme 

Memuru online olarak katılım sağlanmıştır.  

 25 Eylül 2024 tarihinde Kocaeli Üniversitesi'nde gerçekleşen Dış İşleri Bakanlığı AB 

Başkanlığı Türkiye Ulusal Ajansı Erasmus+ Merkezi Projeler Bilgi Günü'ne İş Geliştirme 

Sorumlusu, İş Geliştirme Memuru ve Uluslararası İlişkiler Memuru  katılım sağlanmıştır. 

 26 Eylül 2024 tarihinde Üretimde Dijital Dönüşüm ile Verimlilik ve Kalite Değiştirme 

seminerine Uluslararası İlişkiler Memuru online katılım sağlanmıştır. 

 
 

ODA ORGAN TOPLANTILARI 

 
Meclis Toplantısı  
 
KSO Eylül  ayı Meclisine İSU Genel Müdürü Ali Sağlık ve Türk Loydu Yönetim Kurulu Başkanı 
Oral Erdoğan konuk oldu … 

Kocaeli Sanayi Odası Eylül ayı Meclis Toplantısı 18 Eylül 2024 tarihinde Meclis Başkan Hasan 
Tahsin Tuğrul başkanlığında gerçeleştirildi. 

Aylık faaliyet raporunun görüşülmesi 
maddesinde Yönetim Kurulu Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu söz alarak, 
ekonomik veriler (2024 yılıikinci 
çeyrek büyüme oranları, ihracat-
ithalat rakamları, en fazla ithalat ve 
ihracat yaptığımız ülkeler, dış ticaret 
rakamları, Kocaeli Gümrüklerinden 
alınan verilere göre Kocaeli’de 
gerçekleşen ithalat-ihracat rakamları, 
Ticaret Bakanlığı’nın firmaların 
üretim yerleri esas alınarak 
hesaplanan ağustos ayı ihracat 
istatistikleri, cari açık rakamları, 
enflasyon verileri, sanayi üretimi rakamları, kapasite kullanım oranları, işgücü verileri, istihdam 
sayıları, bütçe rakamları, gelir ve gider alt kalemleri)  ve   5 Eylül 2024 tarihinde açıklanan 2025-
2027 dönemini kapsayan Orta Vadeli Program hakkında detaylı bilgi verdi.  
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ODA ORGAN TOPLANTILARI 

İSU Genel Müdürü Ali Sağlık’a hitaben;  sanayide proses suyu ve yeşil alanların sulanması için 
kullanılan gri su hakkında açıklamalarda bulunarak,  gri su kullanan firma sayılarının arttırılması 
için İSU’ya destek olmaya hazır olduklarını iletti. 

Konuşmasının devamında, aylık faaliyet raporu ile 8-9 Ekim tarihlerinde Bilişim Vadisi’nde 
gerçekleştirilecek Proses Emniyeti Sempozyumu ve Sergisi ile Son başvuru tarihi 18 Ekim 2024 
olan KSO Sürdürülebilirlik Performans Ödülleri hakkında hatırlatmada bulundu. 

Meclis toplantısının ardından konuk 
konuşmacı İSU Genel Müdürü Ali Sağlık 
konuşmasında, Kocaeli’nin su durumu 
hakkında bilgi verdi. Kocaeli’nin sanayi 
şehri olması ve nüfus artışına dikkat 
çekerek, şehrin gelecekte yeni su 
kaynaklarına ihtiyaç duyacağını vurguladı.  

Geri kazanım suyu kullanımındaki artıştan 
ve sanayi sektörlerinde geri dönüşüm 
suyunun öneminden bahseden Sağlık, 
“2023 yılı sonu itibariyle Kocaeli’de 
sanayinin kullandığı su 42,9 milyon 
metreküp. Bunun 15,1 milyon metreküpü geri kazanım suyundan kazanıldı. Bu Türkiye’deki en 
yüksek geri kazanım suyu kullanımı. Bu oranı çok daha yukarılara taşımak hedefimiz.” dedi. 
Sanayide geri kazanım suyu kullanımında geçen yıla göre yüzde 20’lik artış olduğunu söyleyerek, 
“Kocaeli’de geri kazanılmış atık sular;  sanayide proses suyu olarak,  atıksu arıtma tesisi içinde 
saha yıkama ve yeşil alan sulama suyu olarak,  çamur susuzlaştırma ünitesinin proses suyu olarak 
belediyelerde yeşil alan sulama suyu olarak kullanılmaktadır. Geri kazanım suyu kullanılan 
sektörler; petrol rafineri sınai gaz üretimi, rulo çelik/ saç işleme, lastik üretimi, enerji üretimi, 
piston üretimi, otomotiv, çelik ve ambalaj sanayiinde de kullanılmaya başlandı.” dedi. 

İSU Genel Müdürü Sağlık, Kocaeli’nin atık su konusunda yaptığı çalışmalarla öncü olduğunu 
söyleyerek, geri dönüşüm suyu kullanımında da sanayicilere iş birliği çağrısında bulunarak 
sözlerine son verdi.  

Meclis Toplantısının diğer konuk 
konuşmacısı Türk Loydu Vakfı Yönetim 
Kurulu Başkanı Prof. Dr. Oral Erdoğan 
söz alarak, konuşmasında, Türkiye’deki 
sanayi projelerinde Türk Loydu’nun 
önemli bir rol oynadığını ve Kocaeli’de 
daha fazla çalışmaya hazır olduklarını 
belirtti.  

Konuşmasının devamında, “Kararsız 
Denge” konulu sunumunu 
gerçekleştirerek, ekonomiye dair fikirlerini paylaştı. Meclis üyelerimizin sorularını yanıtlayarak 
konuşmasını sonlandırdı. 
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ODA ORGAN TOPLANTILARI 

 
KSO İhtisas Komisyonu Çalışmaları  
 
Mesleki Eğitim Komisyonu 
 

KSO Mesleki Eğitim Komisyonu’nun 4 Eylül 2024 
tarihli toplantısında konuk olarak KOÜ Kariyer 
Geliştirme Uygulama ve Araştırma Merkezi 
Müdürü Prof. Dr. Bilsen Bilgili ve Öğr. Görevlisi 
Taala Oskay katılmıştır.  
 

KOÜ Kariyer Geliştirme Uygulama ve Araştırma 
Merkezi çalışmaları komite üyelerimize aktarılarak, 
yapılabilecek işbirlikleri konuşulmuştur.  

 
 
Afet Ve OSB Komisyonları Ortak Toplantısı  
 
17 Eylül Salı günü Afet ve OSB Komisyonlarının müşterek toplantısı gerçekleştirilmiştir. 
 
 
Meslek Komite Toplantılarında Görüşülen Konular 
 
6. ve 26.Meslek Komiteleri  (Ağaç ve Ağaç Ürünleri/Mobilya İmalatı Sanayi Grubu)  
 

 Sanayi Üretiminde Hammadde ve Üretim Mallarının Pahalı Olması, Ülkemizde üretim için 

gerekli olan hammaddelerin ve üretim mallarının yüksek maliyetleri ele alındı. Bu 

durumun yurt dışından ithalatı cazip hale getirdiği, ancak bunun ekonomimize uzun 

vadede zarar verdiği vurgulandı. 

 Vize Sıkıntıları ve Yurt Dışı Pazarlarına Açılma Sorunları, Özellikle vize alımında yaşanan 

sıkıntıların, yurt dışındaki yeni pazarlara açılma ve iş geliştirme süreçlerini olumsuz 

etkilediği dile getirildi. 

 Yatırım Ürünlerinin Yüksek Maliyeti, Üretimde kullanılan yatırım ürünlerinin ülkemizdeki 

pahalılığı, sanayi sektöründe rekabetçiliği olumsuz etkilediği yönünde görüşler paylaşıldı. 

 Antrepo Depoları ile İlgili Görüşler, Antrepo depolarının kullanımı ve mevcut zorluklar 

üzerine değerlendirmeler yapıldı. Depolama maliyetlerinin azaltılması yönünde öneriler 

tartışıldı. 

 Vergi Oranları ve Teminat Mektuplarındaki Sorunlar, Sanayiciler, vergi fiyatlarının 

yüksekliği üzerinde durarak sektör üzerindeki yüklerini dile getirdi. Ayrıca, dâhilde işleme 

belgeleri için istenen teminat mektuplarının alınmasında yaşanan sıkıntılar gündeme 

getirildi. 

 İşçi Bulma Sorunları (Kalfa ve Usta), Sektörde nitelikli iş gücü bulma konusunda yaşanan 

zorluklar tartışıldı. Özellikle kalfa ve usta bulma sıkıntılarının üretim süreçlerini yavaşlattığı 

belirtildi. 

 Satın Alma Gücünün Düşük Olması, Sektörün büyümesi ve gelişmesi için satın alma 

gücünün düşük olmasının getirdiği zorluklar masaya yatırıldı. Bu durumun sanayicilerin 

büyüme planlarını olumsuz etkilediği ifade edildi. 
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ODA ORGAN TOPLANTILARI 

 
Meslek Komite Toplantılarında Görüşülen Konular 
 

 Tarım Operatör Kursu, İl Tarım Müdürlüğü'nün bu dönemde de operatör kurslarını açması 

gerektiği konusu gündeme getirildi. Bu kursların sanayi sektöründeki işçi yetiştirme 

sürecine katkı sağlayacağı vurgulandı. 

 İşçi Yetiştirme ve Eğitim, İş gücü yetiştirmede öğrencilerin sahalarda daha etkin rol alması 

gerektiği belirtildi. Özellikle meslek liseleri ve üniversitelerle iş birliği yapılarak, 

öğrencilerin uygulamalı eğitim alması gerektiği üzerinde duruldu. 

 

9. 10. Meslek Komiteleri  (Boya ve Sanayi Gazları S.Grubu / Temel Kimyasal Ürünler S.Grubu)  
 

 8-9 Ekim 2024 tarihlerinde yapılacak 5. Proses Emniyeti Sempozyumu ve Sergisi 

konusunda görüşüldü. Söz konusu sempozyum için Yürütme Kurulu tarafından alınan 

kararlar gözden geçirildi. Firmalardaki teknik uzmanların online kayıtlarının tamamlanması 

gerekliliği belirtildi. Gala yemeği ve diğer organizasyonlar konusunda bilgi aktarıldı.  

 APELL Telsiz Sistemi konusunda görüşüldü. Son durum hakkında bilgi verildi. 

 Sektörde hacim düşüşü var. Limanlardan kamyon çıkışı sayısında azalma mevcut. Piyasada 

ciddi durgunluk yaşanıyor.  

 Toplu İş Sözleşmeleri firmaları zorluyor. Toplu iş sözleşmeleri nedeni ile beyaz – mavi yaka 

arasındaki makas daraldığı için çalışma barışı bozuluyor. 

 Kurların sabit tutulması ihracatçıyı zorluyor. 2025’de daha da dikkatli olunmalı. 

 
11.Meslek Komitesi (Tıbbi ve Zirai Kimyasal Ürünler Sanayi Grubu)  

 
 Orta vadeli programdan beklentilerin yüksek olduğu, faizin düşmesi ve döviz kurunun 

beklentiler seviyesine gelmesinin önemli olduğu vurgulandı. 

 Açıklanan enflasyon rakamlarının şeffaf ve gerçekçi olmasının, piyasanın dinamiklerinin 

önlem alması ve kendini toparlaması açısından önemli olduğu vurgulandı. 

 Bazı sektörler haricinde, İç piyasadaki iş hacminin düşmesinin sonucu olarak eleman 

ihtiyacının azaldığı bununla birlikte istihdamın azaldığı belirtildi.  

 2025 yılında emekli olanların maaşlarında beklenen düşüş nedeniyle yıl sonuna doğru 

işten ayrılmaların yaşanabileceğine vurgu yapıldı. 

 İhracatta kurdan dolayı rekabette zorluk yaşandığı ve girdi maliyetlerindeki yükseklik ve 

belirsizliklerin sanayiciyi uzun vadeli program yapmakta endişelendirdiği vurgulandı. 

 Dünya çapında petrol ve doğalgaz fiyatlarının düştüğüne dikkat çekilirken iç piyasada 

bunun hissedilmediği belirtildi.  

 Tüketimin azalmasının toplumun tüm kesimleri gibi sanayiciyi de önemli ölçüde etkilediği 

vurgulandı. 
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Meslek Komite Toplantılarında Görüşülen Konular 
 
13. Meslek Komitesi (Plastik İnşaat Malzemeleri ve Diğer Plastik Ürünler Sanayi Grubu)  
 

 Sanayide çalışacak personel bulamama ve çalışan ücretlerinin yüksekliği nedeni ile Türk 

sanayisi avantajını kaybetmekte. 

 Gebze bölgesindeki OSB’lerin ortak yol güzergâhlarında yoğun trafik oluşmakta ve ulaşım 

aksamaktadır, bu bölgelere kuzey Marmara otoyolundan çıkış verilmesi trafiği azaltacaktır, 

bu durumun Sanayi Odası kanalı ile ilgili kurumlara iletilmesi avantajlı olacaktır. 

 Yüksek kiralar ve işyeri sahiplerinin kısa kontrat yapma talebi sanayiciyi zor durumda 

bırakmaktadır. 

 Sanayi bölgelerinde firmaların etik olmayan şekilde bir başka firmada çalışan personelleri 

transfer etmesi sonucu firmalarda kapasite kaybı ve personel istihdamı sorunları 

oluşmaktadır. Bu sorun sanayide uzman personel yetişmesinin de önüne geçmektedir. 

Sanayi Odası desteği özellikle sanayinin yoğun olduğu yerlerde firmalar arasında 

centilmenlik anlaşması imzalanması sorunun çözümü için önem teşkil etmekte. Bu 

konunun Sanayi Odası’nın desteği ile ilgili kamu kurumlarına iletilerek onların  da desteği 

talep edilmesi gereklidir. 

 Sanayici alacak ödeme terminlerinin uzunluğu nedeniyle mali açıdan zor durumda 

kalmaktadır. 

 Güneş enerjisi ile elektrik üretimi yapmak isteyen sanayicilere TEİAŞ tarafından trafo 

kapasitesi açılmaması nedeni ile sanayiciler fabrikalarına GES kuramamaktadır. Bu 

konunun Sanayi Odasının da desteği ile gündem oluşturulması gerekmektedir. 

 Sanayide çalışan personeller tarafından kurulan sosyal medya platformlarında işverenler 

hakkında olumsuz ve yanlış beyanlarla firma imajları zedelenmektedir. 

 Türk Sanayicisi Fas, Mısır Çin gibi ülkelerin sanayisinin maliyetleri karşısında zor durumda 

kalmaktadır. 

 
18.Meslek Komitesi (Demir Dışı Metaller Sanayi Grubu) 
 

 Gebze Teknik Üniversitesi  Teknoloji Transfer Ofisi (TTO) Müdürü Sn.Önder Başkaya ve 

Kıdemli Girişimcilik Uzmanı Sn. Seçkin Saygılı tarafından, Teknoloji Transfer Ofisi 

çalışmaları hakkında meslek komitemize bilgi verildi. TTO yetkililerinin iki meslek komite 

üyemizi ziyaret edip, bakır ve alüminyum sektörüne özgü yapay zeka uygulamaları 

hakkında çalışma yapması ve bu çalışmaları meslek komitemize sunması konusunda 

mutabakata varılmıştır. 

 

19.Meslek Komitesi (Fabrikasyon Metal Ürünleri Sanayi Grubu) 
 Yatırımların artırılması gerekmektedir. Yatırımlar artırılmazsa bu durum işsizliğe neden 

olabilir. 

 Kurun rekabetçi hale gelmesi gerekmektedir. Rekabetçi olmayan kur ihracatımızı olumsuz 

etkileyebilir.  
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Meslek Komite Toplantılarında Görüşülen Konular 
 

 Asgari ücreti gerçekleşen enflasyona göre değil, hedeflenen enflasyona göre artırılması 

gerekmektedir. Aksi durumunda enflasyon hedeflerinin tutturulması zor olabilir. 

 İşçilik ücretlerinin artması firmaları küçülmeye götürebilir. 

 Enflasyon muhasebesi aktifinin sermaye ile artıran firmalara olumlu, aktifini kredi ile 

artıran firmalar olumsuz yansıdı. 

 
23. ve 37. Meslek Komiteleri (Genel Amaçlı Makine Aksamı İmalatı ve Genel Amaçlı Makine 
İmalatı Sanayi Grubu) 
 

 Sanayi  Uzman projesi için hazırlanan protokolün Kocaeli Makine Mühendisleri Odasından 

alınarak yeniden düzenlenmesi konusu görüşüldü. 

 Sanayide Kadın Eli Projesinin geliştirilmesi için hazırlanan eğitim programı hakkında bilgi 

paylaşıldı. 

 
24. ve 36. Meslek Komiteleri (Motorlu Kara Taşıtları ve Yan Sanayi Ürünleri / Motorlu Taşıt ve 
Aksesuar Ürünleri Sanayi Grubu) 
 

 Döviz   kuru ile enflasyon oranlarının dengeli olması gerekmektedir. Bu sebeple daha 

rasyonel politikaların uygulanması gerektiği görüşüldü.  

 Artan işçilik ve personel maliyetlerini azaltmak için şirketlerin elle tutulur faaliyetler 

yapması gerekir. Bu faaliyetlerin bilimsel ve düzgün şekilde yapılması için danışman 

şirketlere ihtiyaç vardır. Odamız, şirketlerin personel giderlerini azaltabilecek, gereksiz 

insan kaynağını belirleyecek uzmanlar ya da danışman şirketler ile irtibata geçmesi ve 

üyelerine duyurması konusunda çalışmalar yapması konusu görüşüldü.  

 Maliyet artışlarının şoklar yarattığı ve maliyet enflasyonunu yenecek şekilde politikalar 

düzenlemek gerektiği görüşüldü. 

 Enflasyonist ortamdan kaynaklı maliyet artışları ile birlikte firmaların rekabetçiliğini 

kaybettiği görüşüldü. 

 
27.Meslek Komitesi (Makine Kurulum Hurda Atık Bertarafı ve Enerji Sanayi Grubu) 
 

 Sektörel  konular hakkında görüşüldü, sorunlar istişare edildi. 

 TOBB Atık ve Geri Dönüşüm Sanayi Meclisi sektör toplantısında ele alınan konular 

hakkında bilgi verildi.  

 

 Sekiz ana sektörde (Atık Bertaraf ve Geri Kazanım, İmalat, Enerji, Orman ve Orman 
Ürünleri, Madencilik, Lojistik, Hizmet, Tarım ve Hayvancılık) yatırım yapmak isteyen 
müteşebbislerin şirket kurulumundan yatırımın tamamlanmasına kadar muhatap olacağı 
tüm izin, onay, ruhsat ve lisans süreçlerine yer veren ve yatırımcıların kamu kurumları ile 
yürüteceği prosedürlerin hangi mevzuata göre ne kadar süre içinde ve nasıl bir ücret 
karşılığında ilerleyeceğini kolayca imkan sağlayan Yatırım Süreçleri Kılavuzları’nın 
hazırlandığı ve bu kılavuzlara https://ipg.invest.gov.tr/ web adresinden ulaşılabileceği 
bilgisi verildi.  
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ODA ORGAN TOPLANTILARI 

 
Meslek Komite Toplantılarında Görüşülen Konular 
 

 Kimya ve atık sektöründe faaliyet gösteren firmaların sigorta konusunda yaşadığı 

sıkıntıların ele alındığı söylendi. 

 KPMG tarafından hazırlanan Enerji Sektör Raporu hakkında konuşuldu. Söz konusu rapor, 

Türkiye enerji piyasasının güncel durumunu, küresel enerji sektörüyle olan etkileşimlerini 

ve bu dinamiklerin Türkiye üzerindeki etkilerini ele almaktadır. Elektrikli Araçlarda Lityum 

İyon Bataryalar çalışmasından bahsedildi. Enerji Sektör Raporu ve Elektrikli Araçlarda 

Lityum İyon Bataryalar raporu komite üyeleriyle paylaşıldı. 

 Avrupa’ya ihracatta, Avrupalı müşterilerin (özellikle Almanya, Fransa, İtalya gibi ülkelerin) 

ihraç edecekleri ürün ya da teknolojilerde; Çin, Rusya ve Kuzey Kore gibi ambargolu 

ülkelerden hiçbir ürün ya da teknoloji alınmadığı ya da kullanılmadığına dair taahhüt 

karşılığında ihracat gerçekleştirmek istedikleri söylendi. 

 PCB’li trafoların 2025 yılına kadar bertaraf süresinin olduğundan bahsedildi. Bu kapsamda, 

hala kullanımda olan PCB’li trafoların tutulduğu bir envanter olup olmadığı, varsa bilgisinin 

Bakanlık’tan KSO olarak talep edilmesi kararlaştırıldı. 

 Kalifiye eleman bulmada yaşanan sıkıntılar konuşuldu.  

 Bir sonraki toplantının 15 Ekim Salı günü saat 16.00’da Kocaeli Sanayi Odası Merkez 

binasında yapılması kararlaştırıldı. 

 

32.Meslek Komitesi (Cam ve Seramik Ürünler Sanayi Grubu) 
 

 Güncel sektörel sorunlar ve yenilikler paylaşıldı. 

 Sektörde yaşanan maliyet sorunları paylaşıldı. 

 Ara eleman sorunları paylaşıldı. 

 Şişe Cam yetkilileri ile görüşülüp, mesleki eğitim konusunda ortak bir çalışma yapılması 

kararı alındı. 

 

33.Meslek Komitesi (Metal Döküm Sanayi Grubu) 
 Emisyon Ticaret Sistemi hakkında görüşüldü. Maliyet ve rekabet konularındaki olumlu ve 

olumsuz etkileri değerlendirildi. İnovasyona yatırım yapmanın sağlayacağı faydalar 

konusunda bilgi paylaşıldı.   

  Türkiye’nin kendi emisyon ticaret sistemini kurmak adına attığı adımlar hakkında fikir 

alışverişi yapıldı. Paris Antlaşması ve 2053 net sıfır karbon hedefi doğrultusunda kademeli 

olarak geçişin önemli olduğu görüşüldü. 

 Fosil yakıtların üretim süreçlerindeki değeri üzerine görüşüldü. Bunların bir anda 

kesilmesinin sanayinin durmasına sebep olacağı için dengeli ve kademeli azaltma stratejisi 

kurulması gerektiği bilgisi paylaşıldı. 
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ODA ORGAN TOPLANTILARI 

 
Meslek Komite Toplantılarında Görüşülen Konular 
 

34.Meslek Komitesi (Plastik Mamül İmalatı Sanayi Grubu) 
 

 Hammadde tedariklerinde yaşanan sorunlar paylaşıldı. 

 Piyasa hakkında görüşler paylaşıldı. 

 Damping uygulamaları hakkında görüşler paylaşıldı. 

 Diğer sektörledurde de yaşanan ekonomik daralmalar ve finansal sorunlar görüşüldü. 

 Piyasalarda yaşanan durgunluk ve savaşın etkileri görüşüldü. 

 İhracatta yaşanan sorunlar, döviz kurunun etkileri paylaşıldı. 

 Yılbaşı  asgari ücret beklentisi hakkında görüşler paylaşıldı. 

 Ortak finansal sorunlar ve maliyetlerde yaşanan artışlar paylaşıldı. 

 İhracatta yaşanan konteyner maliyet sorunları paylaşıldı. 

 
 

Kocaeli Kadın Girişimciler Kurulu 

          Marmara Bölge Toplantısı Balıkesir                                                İcra Kurulu Toplantısı 
 
 

Kocaeli Genç Girişimciler Kurulu 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Girişimcilikte Başarı Hikayeleri Paneli 
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ODA GÖRÜNÜRLÜLÜK VE TANITIM FAALİYETLERİ 

 
Basına Gönderilen Bültenler  
 
Odamız aktivite ve faaliyetlerini kamuoyuna duyurmak amacıyla eylül ayında 7 adet basın bülteni 
yerel-ulusal-görsel ve yazılı basına gönderilmiş olup, özetleri aşağıda sunulmuştur. 
 

Konusu Tarihi 

KSO Başkanı Zeytinoğlu ikinci çeyrek büyüme oranı ile dış ticaret verisini değerlendirdi 02.09.2024 

KSO Başkanı Zeytinoğlu ağustos enflasyonunu değerlendirdi 3.09.2024 

KSO Oda Orkestrası’ndan ‘Yaza Veda Konseri’ 9.09.2024 

KSO’dan öğrencilere okul çantası ve kırtasiye malzemesi desteği 10.09.2024 

KSO Başkanı Zeytinoğlu sanayi üretimi ve işgücü verilerini değerlendirdi 10.09.2024 

KSO Başkanı Zeytinoğlu cari denge verilerini değerlendirdi 12.09.2024 

KSO Oda Orkestrası’nın ‘Yaza Veda Konseri’ gerçekleşti 17.09.2024 

 
Eylül Ayı Odamız Sosyal Ağlarına Haber Girişleri  
 
Facebook gönderi sayısı →35, Erişim →46.255, Etkileşim →1.147 
Tweet sayısı →39 yeni takipçi sayısı →10 , Toplam takipçi sayısı →4.332 
Instagram gönderi sayısı →25 Beğeni sayısı→1729, Erişim→61.980, Gösterim →66.119 
Toplam Takipçi sayısı →4.878 
LinkedIn gönderi sayısı → 8, Beğeni sayısı →143, Sayfa Gösterimleri→9.169 Net takipçi sayısı 
→3.382 
Youtube video sayısı →1,  İzlenme →379, Abone sayısı→ 138 
 
Web Sayfası   
Eylül ayında web sayfasında 63 adet duyuru, 7 adet haber girişi yapılmış olup, Web sayfamız  
6.174 kez ziyaret edilmiştir (Toplam Ziyaret sayısı  :  1.284.244  ) 
 
Basında KSO  
Odamız hakkında yazılı, görsel ve sosyal medyada çıkan haberler düzenli olarak takip edilmiştir ve 
Yönetim Kurulu üyelerimiz ile paylaşılmıştır. 
 
Odamız eylül  ayında 2 kez ulusal, 71  kez  yerel  olmak üzere  toplam 73 kez yazılı basında,  290 
adet internet haberinde yer almıştır.   
 
Ulusal Yazılı Basın Görünürlülük Raporu  
 
 

TARİH 
BASIN 
KURULUŞU 

KONU 

 
18.09.2024 

Ekonomi 
Gazetesi 

Zeytinoğlu: Almanya'da Sınır 
Kontrollerin Tekrar 
Getirilmesi Schengen 
Alanı’nın Sonu Değildir 

 
19.09.2024 

Yeni Konya 
Gazetesi 

KSO Başkanı Zeytinoğlu: 
Göçte ciddi sorun 
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ODA GÖRÜNÜRLÜLÜK VE TANITIM FAALİYETLERİ 

 
Görsel Basın 
Eylül ayında Odamız 2 kez yerel, 5 kez ulusal TV kanallarında yer almıştır. 
 
 
 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
KSO Odavizyon Dergisi  
 
Ağustos-Eylül ayları faaliyetlerimizden 34 adet görsel, 26 adet yazılı bilgi yayınlanmıştır. 
 
 
KSO Aylık Servis Faaliyetleri  
 
Odamız çalışmalarının aylık olarak yer aldığı “Aylık Servis Faaliyetleri” hazırlanarak Meclis Üyeleri 
ve Meslek Komitesi Başkanları ile paylaşılmış olup, ayrıca Odamız web sayfasında yayınlanmıştır. 
 
 
Sosyal Sorumluluk 
 
KSO’dan öğrencilere okul çantası ve kırtasiye malzemesi desteği 
 
Kocaeli Sanayi Odası Dumlupınar 

Ortaokulu’nda bu yıl da 620 ortaokul 

ve 80 anaokulu olmak üzere toplamda 

700 öğrenciye okul çantası ve kırtasiye 

malzemeleri dağıtıldı.  

 

Kocaeli Valisi İlhami Aktaş, Kocaeli 

Sanayi Odası (KSO) Yönetim Kurulu 

Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, Karamürsel 

Kaymakamı Gölcük Kaymakam Vekili 

Kemal İnan, Gölcük Belediye Başkanı Ali Yıldırım Sezer, KSO Genel Sekreteri Memet Barış Turabi, 

Okul Müdürü Hamit Şişman ve müdür yardımcıları ile öğretmenlerin katılımıyla gerçekleştirilen 

programda protokol üyeleri sınıfları gezerek öğrencilerle buluştu, onlara hediyelerini sundu. 

 

 

HABER KANALI HABER SAYISI 

BloombergHT 3 

TV 41 2 

CNBC-E 2 
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ODA GÖRÜNÜRLÜLÜK VE TANITIM FAALİYETLERİ 

 
KSO Oda Orkestrası “Yaza Veda” Konseri 
 
Kocaeli Sanayi Odası Oda 
Orkestrası’nın Şef Prof. Dr. Revnak 
Yengi yönetiminde düzenlenen “Yaza 
Veda” Konseri 16 Eylül 2024 tarihinde 
yoğun bir katılım ile Kocaeli Kongre 
Merkezi’nde gerçekleştirildi. 
 
Konsere, KSO Başkanı Ayhan 
Zeytinoğlu, KSO Meclis Başkanı Hasan 
Tahsin Tuğrul, KSO yönetim kurulu 
üyeleri ile meclis üyelerinin katılımıyla 
birlikte, Ak Parti Kocaeli Milletvekili 
Prof. Dr. Sadettin Hülagü, İzmit 
Belediye Başkanvekili Serdar Atasever, Kocaeli Barosu Başkanı Mehmet Gül ve çok sayıda davetli 
ile sanatsever katıldı.  
 
 

İÇ HİZMET ÇALIŞMALARI 

 
Gelen-Giden Evrak Dağılımı  
 
01-30 Eylül 2024 tarihleri arasında Merkez, Çayırova, Dilovası ve Gebze temsilciliklerimizin kayıt 
edilen gelen ve giden evrak dağılımı aşağıda görüldüğü gibidir. 
 

 Merkez Çayırova Dilovası Gebze Toplam 

Gelen Evrak 311 141 48 94 594 

Giden Evrak 280 199 121 119 719 

 
 

 

•Eylül ayında üyelerimize; eğitim,seminer, bilgilendirme  vb. 18 farklı konuda  e-mail  

gönderilmiştir. 

•Odanın santral ve tasdik işlemleri gerçekleştirilmiştir. Odamıza gelen e-postalar ve evraklar 

kontrol edilerek, gereği yapılmıştır.  

•Eylül ayında 1.864 adet kargo gönderimi gerçekleştirilmiştir. 
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BİLGİ İŞLEM  ÇALIŞMALARI 
 

 Meclis toplantısına teknik destek verilmiştir. 

 Konferans salonunda gerçekleştirilen toplantılara destek verildi. 

 Zoom üzerinden 22 adet toplantıya teknik destek verilmiştir. Toplamda 158 kişinin 

katıldığı toplantıların toplam süresi 25,2 saat olmuştur. 

 Kullanıcılar tarafından gelen teknik destek taleplerine cevap verildi. 

 Bilgisayar cihaz ve çevre birimlerinin arıza giderimi ve bakımları yapıldı.  

 Webserver yenilendi. 

 

ÜYE HİZMETLERİ 
 
Kayıt İşlemleri 
 
Eylül ayında  yapılan kayıt işlemleri sonucu üye sayımız (askıda olan üyelerimiz dahil) 3786’dır.  
 
Yeni Kayıt  
 

Hukuki Statü Merkez Çayırova Dilovası Gebze Toplam 

 Limited Şirket 4 1 - - 5 

Anonim Şirket - 4 6 1 11 

Şahıs Şirket 1 - - - 1 
Kollektif Şirket - - - - - 

TOPLAM 5 5 6 1 17 

 
 
Kayıt İşlemleri 
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TOPLAM ÜYE SAYISI

TOPLAM 157
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ÜYE HİZMETLERİ 
 
Kayıt Silme  
 
Eylül ayında 2 Adet Anonim Şirketin kaydı silinmiştir. 
Üye kayıt, istihbarat ve kayıt silme faaliyetlerinin sayısal genel görünümü aşağıdaki gibidir. 
 

İstihbaratı 
Yapılan Firma 
Sayısı 

Kaydı Yapılan 
Firma Sayısı 

Kaydı Silinen 
Firma Sayısı 

Askıda Olan Firma 
Sayısı 

Toplam Aktif 
Üye Sayısı 

 

- 17 2 502 3284 

 
 

BELGE HİZMETLERİ VE TEMSİLCİLİK ÇALIŞMALARI 

 
Tanzim Edilen Kapasite Raporları  
 
 
Eylül ayında Belge Servisi, Merkez 

tarafından 27 adet, Çayırova Temsilciliği 

tarafından 42 adet, Dilovası Temsilciliği 

tarafından 31 adet, Gebze Temsilciliği 

tarafından  15 adet olmak üzere;  

toplam 115 adet Kapasite Raporu 

tanzim edilmiştir. 

 
 
 
 
Kapasite Raporları Suret Tasdik İşlemleri  
 
 
Eylül ayında Belge Servisi, Merkez 

tarafından 101 sayfa, Çayırova  

temsilciliği tarafından 338 sayfa, Dilovası 

Temsilciliği tarafından 88 sayfa ve Gebze 

Temsilciliği tarafından 120 sayfa olmak 

üzere;  toplam 647 sayfa Kapasite 

Raporu Suret Tasdik İşlemleri yapılmıştır. 
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BELGE HİZMETLERİ VE TEMSİLCİLİK ÇALIŞMALARI 

 
Çeşitli Konularda Tanzim Edilen Ekspertiz Raporları  
 
 
Eylül ayında Belge Servisi, Merkez 

tarafından 69 adet, Çayırova Temsilciliği 

tarafından 115 adet, Dilovası Temsilciliği 

tarafından 75 adet ve Gebze Temsilciliği 

tarafından 53 adet olmak üzere;  

firmaların talepleri üzerine çeşitli 

konularda toplam 312 adet belge tanzim 

edilerek ilgililere verilmiştir. 

 
 
Onaylanan Dolaşım Belgeleri  
 
Eylül ayında Belge Servisi tarafından toplam 485 adet ATR, EUR1, Form ABC, Form A onaylanmış 
olup, aylık onay miktarları aşağıda sunulmuştur.  
 
 

Belge Çeşidi Ülkeler Onay 
Sayısı 

ATR Dolaşım  
Belgesi  

AB Ülkelerine yapılan Sanayi ve İşlenmiş Tarım 
Ürünleri ihracatı 

156 

Eur1 Dol.  
Sertifikası 

EFTA ülkeleri,  

 Serbest Tic. Anlaşması ülkeleri(STA) 

 AB’ne ihraç edilen işlenmemiş tarım ürünleri 

 AB’ne ihraç edilen AKTC ürünleri 

92 

Form ABC 
(Menşe Şah.) 

GSP(Genelleştirilmiş Tercihler Sistemi) dışında kalan 
ülkeler  

237 

Form A 
(Özel Menşe 
Şahadetnamesi) 

GSP(Genelleştirilmiş Tercihler Sistemi) kapsamında 
Türkiye’ye taviz tanıyan ülkelere yapılan ihracat   

- 

 TOPLAM 485 

 
 
 

 
Uluslarararası dış ticarette kullanılan Belgelerin 

boş form satışlarına Eylül ayında da devam 

edilmiştir.  

 
 
 
 


